
Jaarverslag Nut & Sport Stolwijk over het jaar 2005 
 
We mogen terugkijken op een geslaagd verenigingsjaar. 
Het bestuur heeft drie keer vergaderd en er zijn twee ledenvergaderingen gehouden. 
Als vereniging willen we met onze tijd meegaan. Van tijd tot tijd bezint het bestuur zich dan 
ook op haar activiteiten. Vanaf 2005 proberen we met enige regelmaat een nieuwsbrief bij de 
leden te bezorgen. Dat is in 2005 twee keer gebeurd. 
Daarnaast heeft het bestuur het prijzenschema volledig herzien. Door de jaren heen zien we 
een geleidelijke verschuiving in de ingezonden diergroepen. De duiven zijn helaas al jaren 
verdwenen, net als de cavia’s. Konijnen zien we geleidelijk ook minder. Daar staat een groei 
in het aantal kippen tegenover. Het prijzenschema is zodanig aangepast dat iedere inzender 
ongeveer evenveel kans heeft op het winnen van een prijs en dat de echte toppers (dieren met 
een F of hoger) altijd beloond worden. Ik denk dat we goed in de opzet geslaagd zijn. 
Onze vereniging is op de beide provinciale bondsvergaderingen in Stolwijk geweest. We 
vinden het een goede ontwikkeling dat de bonden gezamenlijk een vergadering houden. 
 
Onze tatoeëerder Ton de Heij heeft in 2005 bij slechts twee fokkers konijnen van een oormerk 
voorzien. Het totaal aantal getatoeëerde konijnen bedroeg 48. We zien hiermee door de jaren 
heen een gestage achteruitgang van zowel het aantal getatoeëerde konijnen als fokkers.  
 
Samen met VZOD in Bergambacht hebben we weer onze jaarlijkse Jongdierenkeuring 
gehouden. Ook dit was weer een gezellige avond met 109 dieren. De kippen zaten in dezelfde 
ruimte als de konijnen, wat door allen positief ervaren werd. 
 
De aanloop naar de clubtentoonstelling werd moeilijk. Het ministerie van landbouw kondigde 
twee weken voor de tentoonstelling een expositieverbod af wegens dreiging van vogelgriep. 
Er bleek een ontheffingsmogelijkheid te zijn. Uiteindelijk bleek de ontheffing zelfs 
automatisch verstrekt te worden. Mits de inzenders van hoenders en dwerghoenders een 
verklaring tekenden dat de dieren en maand van te voren opgehokt waren geweest. Onze 
dierenarts, mevr. Eppinga controleerde de dieren extra nauwkeurig op gebreken. Die vond ze 
gelukkig niet. Dankzij de positieve medewerking van de hoenderinzenders, de dierenarts en 
de inspanningen van de NHDB kon de show gewoon doorgaan. Ik mag hier wel stellen dat we 
een voor onze vereniging topshow gedraaid hebben. Met 90 konijnen, 30 hoenders, en 23 
dwerghoenders draaiden we een prachtshow. Die mening deelden in elk geval ook de 
keurmeesters Cats, Kroone en Van Rijswijk. 
Er waren veel prijswinnaars, die allen in de catalogus vermeld zijn. In dit jaarverslag wil ik 
me beperken tot de winnaars van de Hoofdereprijzen. Bij de konijnen won een Alaska-
voedster van A. Brand met een F. G. Nijenhuis won met een jonge Witte Nieuw Zeelander- 
ram de C-klasse. Eveneens een F. De Jan van Eijk-prijs werd gewonnen door twee 
Konijngrijze Vlaamse Reuzen van C.J. Vlasman. C. Berkouwer was in de breedte de beste en 
won het boerenkaasje met 4 zwarte Hollanders. Bij de Grote Hoenders won een geelpatrijs 
Twents Hoen-haan van A. Hamberg. Hij won met een Brabanter en drie Twentse Hoenders 
eveneens het boerenkaasje. Bij de Dwerghoenders zagen we het zeldzame predikaat U. Dit 
prachtige predikaat werd verleend aan een oude tarwekleurige Koshamo-haan van A.J.J. de 
Heij. Met deze haan en nog drie andere Koshamo’s won hij ook het boerenkaasje. Dennis 
Vermeulen mocht nog één keer als jeugdlid meedoen en won zo de jeugdprijs met een jonge 
zwarte Chabo-haan. 
Het is altijd geweldig mee te maken hoe velen uit de vereniging de handen uit de mouwen 
steken om de tentoonstelling van begin tot eind goed te laten verlopen. Als bestuur weet je 
dan, dat je het werk voor de vereniging niet voor niets doet. 



Daarnaast is het geweldig dat bedrijven onze tentoonstelling financieel willen steunen, zodat 
wij het insturen van dieren door onze leden laagdrempelig kunnen houden. 
Wat deze steun betreft, wil ik Faunafoodstore in Oudewater met name noemen. Dit bedrijf 
steunt niet alleen de tentoonstelling met gratis voer, forse korting op hooi, stro en gehakseld 
koolzaadstro en prijzen voor de zaalverloting, maar geeft de vereniging ook een financiële 
steun, die afhangt van het bedrag dat de leden in de winkel besteden. Dit moet voor de leden 
een stimulans zijn in die toch al niet dure winkel het diervoer te kopen. 
Naast alle steun en medewerking was er de gezelligheid. Dat is waar het in eerste instantie om 
draait. De gezelligheid is meetbaar aan de omzet van de zaalverloting. En die was optimaal. 
 
Financiëel heeft het afgelopen jaar ons een beetje geld gekost. € 32,35 bedroeg het negatieve 
saldo. Hogere kosten voor met name de clubtentoonstelling waren hiervan de oorzaak. Het is 
altijd vervelend te moeten meedelen, dat een verenigingsjaar geld gekost heeft. Het is niet 
zorgwekkend want het verlies is klein, we hebben voldoende reserves en twee uitstekende 
penningmeesters. 
 
Naast het vele positieve uit 2005 zijn er helaas ook minder positieve zaken. Sommige leden 
voelen zich niet meer thuis binnen de vereniging en zeggen hun lidmaatschap op. Dit is extra 
vervelend als het een bestuurslid betreft, zoals Cees Kalmeijer in het afgelopen jaar. Al enkele 
jaren hadden we van hem het gevoel dat de kleindiersport steeds minder zijn interesse wekte. 
Toch waren we verrast dat hij plotseling en met onmiddellijke ingang zijn bestuursfunctie 
neerlegde en zijn lidmaatschap beëindigde. 
Ook hebben we stilgestaan bij het overlijden van Cor Bos. Een man die vlak na de oprichting 
van Nut & Sport jeugdlid werd. Ook al woonde hij al geruime tijd in IJmuiden, al die jaren 
bleef hij lid. In 2004 mochten we hem nog een deel van de konijnen late keuren tijdens onze 
clubtentoonstelling. Een konijnenman in hart en nieren is ons ontvallen.  
Op 31 december telt onze vereniging 48 leden. 
 
Al jaren moeten we het tijdens onze clubshows zonder sierduiven stellen. Hierom heeft de 
vereniging in 2005 besloten het lidmaatschab van de NBS op te zeggen. 
 
In 2005 hebben we als nooit tevoren het belang van een overkoepelende bond vernomen. 
Door de dreiging van vogelgriep concentreerden de maatregelen van overheidswege zich op 
het hobbypluimvee en het loslopend pluimvee. Daar onze hobby geen economisch belang van 
betekenis genereert, meent de minister onze hobby gemakkelijk aan banden te kunnen leggen 
in de hoop het H5N1-virus buiten de landsgrenzen te houden. Dank zij de vele inspanningen 
van de NHDB voor alle aangesloten verenigingen en individuele fokkers, hebben we toch nog 
een tentoonstelling kunnen houden en lijkt de mogelijkheid van preventief enten eraan te 
komen. Dit resultaat hadden we als individuele vereniging nooit bereikt. Lof aan de NHDB! 
 
Als afsluiting een voorzichtige vooruitblik op 2006. De opgaande lijn van de laatste jaren 
gaan we doorzetten. We hopen op geleidelijke groei van onze tentoonstelling, we doen ons 
best het onze leden naar de zin te maken binnen de club, zodat zij dit gaan uitstralen en 
nieuwe leden zich aanmelden. Het bestuur doet haar best met nieuwe initiatieven te komen 
om Nut & Sport ook voor de toekomst levend te houden. Voorstellen en reacties van de leden 
zijn hierbij van groot belang. 
In een regio met zoveel verenigingen willen we openstaan voor het organiseren van 
activiteiten in samenwerking met andere verenigingen. Wij geloven nog steeds in het 
bundelen van krachten  ten behoeve van de kleindierensport en het in stand houden van 
pluimvee- en konijnenrassen. 


